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Spørgsmål nr. 6 ad aktstk. 78, §11, fra Folketingets Finansudvalg. 

 

”På hvilken måde er markedets interesse for Sjælsmark Kaser-
ne afprøvet, og på hvilken måde indgår det i en eventuel for-

retningsplan?” 

 

Svar: 

 

Det fremgår af Justitsministeriets besvarelse af spørgsmål nr. 462 (Alm. 

del) af 23. august 2013 fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Inte-

grationspolitik, at Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse (daværende For-

svarets Bygnings- og Etablissementstjeneste) har oplyst, at Sjælsmarks 

Kaserne i foråret 2005 blev udbudt til salg via et offentligt udbud.  

 

Det fremgår endvidere af besvarelsen, at Forsvarsministeriets Ejendoms-

styrelse ikke modtog bud på ejendommen. 

 

Et eventuelt salg af Sjælsmark Kaserne fordrede, at bygningsmassen blev 

udstykket fra det omgivende øvelsesterræn, da Forsvaret fortsat har behov 

for at anvende øvelsesterrænet samt at plangrundlaget for kasernen blev 

ændret.  

 

En ændring af plangrundlaget og udstykning fordrede tilladelser fra Hørs-

holm Kommune. Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse har siden 2005 lø-

bende været i dialog med Hørsholm Kommune angående muligheden for 

udstykning og ændring af anvendelsen af kasernen med henblik på et mu-

ligt salg af ejendommen.  

 

Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse har senest fremsendt ansøgning om 

udstykning af ejendommen til Hørsholm Kommune i juni 2011. Forsvars-

ministeriets Ejendomsstyrelse har ikke modtaget Hørsholm Kommunes 

godkendelse hertil, hvilket har afstedkommet, at ejendommen ikke har væ-

ret i offentligt udbud siden 2005. 

 

 

 

 


